
Protokół Nr XVIII/2008 
 

z  XVIII Sesji Rady Gminy Kruszyna odbytej w dniu  30 grudnia  2008r. w budynku 
Urzędu Gminy w Kruszynie  w godz. 9.00 – 13.30 
 
Obradom przewodniczy Przewodniczący Rady Gminy – Marian Klekot 
Protokolant –podinspektor Grażyna Olczyk 
Radnych obecnych – 15 
W obradach Sesji udział biorą: 
 

1. Wójt Gminy – Bogusław Mielczarek 
2. Zastępca Wójta – Zbigniew Zasępa 
3. Skarbnik Gminy – Ewelina Kokot 
4. Kierownik GZO – Anna Bednarek 
5. Kierownik GOPS – Iwona Organka  
6. Pełnomocnik ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych –Małgorzata 

Wróbel-Zasępa 
7. Radca Prawny – Barbara Janik 

   oraz sołtysi wg załączonej listy obecności. 
 
Porządek obrad 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Przyjęcie porządku dziennego obrad Sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 
4. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy. 
5. Informacja o sposobie załatwienia  interpelacji radnych zgłoszonych na poprzedniej sesji. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Informacja Firmy Tremall Sp.z o.o na temat możliwości lokalizacji parku elektrowni 

wiatrowych na terenie gminy.  
8. Informacja w sprawie działalności klubów sportowych działających na terenie gminy. 
9. Uchwalenie „Programu Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi na 2009r”. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu przyznawania dodatków do wynagrodzenia 

zasadniczego oraz wysokość, zasad przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego 
nauczycielom zatrudnionym w szkołach i placówkach prowadzonych przez Gminę Kruszyna 
w roku 2009. 

11. Uchwalenie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Kruszyna. 
12. Wprowadzenie zmian do  Uchwały Nr X/57/07 z dnia 28 grudnia 2007r. w sprawie 

zatwierdzenia „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
na 2008 rok. 

13. Wprowadzenie zmian do budżetu gminy Kruszyna na 2008r. 
14. Przyjęcie „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2009r”. 
15. Podjęcia uchwały w sprawie wydatków budżetu Gminy Kruszyna, które nie wygasają z 

upływem roku budżetowego. 
16. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z WFOŚiGW na zadanie p.n.” Rozbudowa 

sieci kanalizacyjnej w Gminie Kruszyna obejmująca miejscowości Widzów i część 
Teklinowa”. 

17. Uchwalenie budżetu gminy na 2009r. 
18. Zatwierdzenie planu pracy Rady Gminy na 2009r. 
19. Analiza oświadczeń majatkowych. 
20. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
21.  Informacje bieżące i wolne wnioski. 
22. Zamknięcie obrad XVIII Sesji Rady Gminy Kruszyna. 



Streszczenie przebiegu obrad Sesji 
 
Ad.pkt.1 
 
Otwarcia obrad XVIII Sesji Rady Gminy Kruszyna dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
Marian Klekot, witając Radnych i zaproszonych. Na podstawie listy obecności stwierdza, że 
w obradach Sesji uczestniczy 11 radnych, czyli  73% składu osobowego Rady. 
                                               ( lista obecności w załączeniu) 
 
 
Ad.pkt.2 
 
Projekt porządku obrad został Radnym przesłany. Proponuje aby wprowadzić dodatkowy 
punkt w celu  podjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia 
w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków. Uchwała tak podjęta była na poprzedniej sesji, 
ale Wydział Nadzoru Prawnego Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego przekazał nam uwagi 
merytoryczne. Przewodniczący zwraca się z zapytaniem czy będą uwagi do proponowanego 
porządku. Uwag nie zgłoszono w związku z czym  Przewodniczący zarządza głosowanie. 
W drodze głosowania, porządek obrad Sesji przyjęto do realizacji jednogłośnie. 
                                     ( porządek obrad podano wyżej ) 
 
Ad.pkt.3 
 
Przewodniczący stwierdza, że do protokołu z poprzedniej Sesji nie wniesiono uwag i 
wnioskuje o przyjęcie tego protokołu bez odczytywania. 
W drodze głosowania wniosek zostaje przyjęty jednogłośnie, tj.11 głosami „za” 
 
Po tym punkcie do udziału w sesji dołączyło 4 radnych – aktualnie obecnych 15 radnych. 
 
Ad.pkt.4 
 
Wójt Gminy składa sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym: 
Zarządzeniem nr I/B/12/08 z dnia 28 listopada 2008 zwiększono dochody i wydatki o kwotę 
61.564,61zł  z czego: 
42.016,61zł  – dotacja na zwrot podatku akcyzowego od paliwa, 
2.010zł – dotacja na kształcenie pracowników młodocianych, 
132zł – dotacja na sfinansowanie prac komisji kwalifikacyjnych powoływanych do 
rozpatrywania wniosków o awans zawodowy nauczycieli, 
640zł  – druga część dotacji na wyprawkę szkolną, 
15. 793zł  – dotacja na pomoc materialną dla uczniów poszkodowanych w wyniku trąby 
powietrznej, 
973zł  – dotacja na stypendia socjalne dla uczniów 
Przeniesiono  w dziale drogownictwo  kwotę 55.900zł na realizację zadania „Modernizacja 
drogi dojazdowej do pól w Jackowie” oraz w dziale OSP kwotę 17.000zł na remont dachu w 
OSP Bogusławice. 

− Odebrano w dniu 15.12.2008 r. zadanie p.n. „Modernizacja drogi dojazdowej do pól w 
miejscowości Jacków o długości 500,0 m”, roboty budowlane zostały wykonane przez 
Prywatny Zakładu Usług Drogowych Eugeniusz Minda, ul. Kościuszki 3, 42-282 Kruszyna za 
cenę brutto 54300,28 zł. Dodatkowo przy zadaniu brał udział inspektor nadzoru który za 



swoją prace wziął wynagrodzenie w kwocie 1500,00 zł brutto. Gmina otrzyma zwrot kwoty 
33.480,28 zł od FOGR, 

− Odebrano w dniu 16.12.2008 r. zadanie p.n. „Przebudowa drogi gminnej Kruszyna-
Bogusławice   Etap II” na długości 160,0 m. Zakres obejmował wykonanie nawierzchni 
mineralno – bitumicznej gr. 6 cm, oraz utwardzenie poboczy tłuczniem kamiennym  gr. 6,00 
cm na powierzchni 80,0 m2. Roboty zostały wykonane przez Przedsiębiorstwa Robót 
Drogowo-Mostowych Sp. z o.o. ul. Mikołaja Reja 8, 97-500 Radomsko za cenę brutto 
28.473,82 zł.  

− Odebrano w dniu 16.12.2008 r. roboty polegające na remoncie placu przed strażnicą OSP 
Kruszyna. Zakres obejmował : wyrównanie istniejącej podbudowy tłuczniem kamiennym 
przy średniej grubości po zagęszczeniu 5,0 cm – 700,0 m2, wykonanie nawierzchni z 
mieszanek mineralno-bitumicznych grubości po zagęszczeniu    5,0 cm – 700,00 m2. Roboty 
zostały wykonane przez Przedsiębiorstwa Robót Drogowo-Mostowych Sp. z o.o. ul. Mikołaja 
Reja 8, 97-500 Radomsko za cenę brutto 27.883,10 zł.  

− W ramach prowadzonych robót na placu OSP Kruszyna udało się poszerzyć pas drogowy ul. 
Kościuszki w rejonie rozburzonego urzędu. 

− Utwardzono plac przed OSP Bogusławice, byłe miejsce przystanku PKS – koszt zadania 
9.760,00 zł. 

− Wykonawca nie wywiązał się z umowy dotyczącej  wykonania dokumentacji projektowo - 
kosztorysowej przebudowy do postaci ronda skrzyżowania dróg gminnych Nr 694001 S i Nr 
694231 S z droga powiatową Nr 1025 S w miejscowości Kruszyna  i opracowanie 
uproszczonej dokumentacji projektowo – kosztorysowej remontu drogi gminnej nr 694007 S 
(odcinek długości 825 m), 694190 S (odcinek długości 795 m) relacji Łęg – Kijów – 
Janowice. 

− Dowieziono żużel ciepłowniczy do miejscowości : Teklinów ul. Wspólna, Baby do P. 
Wolniak, Jacków za P. Kocińską, Kruszyna droga do kurnika, dowieziony zostanie 
jeszcze żużel do P. Dolniaka, 

− Wykonano rozbudowę oświetlenia ulicznego w miejscowości Teklinów ul. Nowa. Zabudowę 
6 szt. lamp oświetleniowych dokonał Zakład Energetyczny GRUPA TAURON S.A. za cenę 
brutto 14.703,50 zł. 

− Wystąpiono do PKP Energetyka o zerwanie umowy na dostawę i sprzedaż energii 
elektrycznej do opraw oświetleniowych zainstalowanych w ciągu ulicy Kolejowej w 
miejscowości Teklinów, 

− Z dniem 01.01.2009r przestaje obowiązywać umowa na usługę w zakresie oświetlenia      ul. 
Kolejowej w miejscowości Teklinów (od skrzyżowania z ul. Wspólną do skrzyżowania z ul. 
Długą).   

− Podjęte zostały działania mające na celu naliczenie  kary umownej w wysokości 3.660,00 zł z 
tytułu nie wywiązania się z zawartej umowy dotyczącej wykonania  dokumentacji projektowo 
– kosztorysowej w ilości 15 szt. dla rozbudowy sieci i urządzeń energetycznych dla potrzeb 
oświetlenia drogowego na terenie gminy Kruszyna tj. Przedsiębiorstwa Wielobranżowego 
„ELKOM” Sławomir Kopacki ul. Częstochowska 22A, 42-270 Witkowice  

− Temat wykonania dokumentacji projektowo – kosztorysowej dla rozbudowy sieci i urządzeń 
energetycznych dla potrzeb oświetlenia drogowego na terenie gminy Kruszyna został podjęty 
z projektantem A. Panicz. Zlecono projektantowi wykonanie 17 dobudów w tym: 
 na podstawie pozwolenia na budowę: 

− Bogusławice ul. Słoneczna 
− Kruszyna ul. Ogrodowa 
− Lgota Mała ul. Krótka 

Jacków Pustkowie 



− Widzów ul. Spacerowa 
− Wikłów 
− Widzów ul. Północna i ul.Słoneczna 

           oraz bez uzyskania pozwolenia: 
− Kolonia Baby - dr powiatowa K - Z 
− Łęg (droga gminna nr 694006 S) 
− Kruszyna ul. Sadzawki 
− Kruszyna ul. Leśna i ul. Cegielnia 
− Kruszyna ul. Huby 
− Widzów ul. Kościelna 
− Widzówek "Saternus" 
− Widzówek droga w prawo od ul. Kasztanowej 
− Łęg (droga gminna nr 694007 S) 
− Jacków Pustkowie 

− Zakończono remont dachu budynku remizy OSP w Bogusławicach. W ramach zadania 
wykonawca robót „BUDO-MAX” Spółka Jawna Radosław Marks, Piotr Marks wykonał 
następujące prace: pokrycie dachu blachą trapezową powlekaną wraz z obróbkami, rynnami 
dachowymi i rurami spustowymi, izolację cieplną z wełny i przeciwwilgociową z folii, 
sufit podwieszany z płyt gipsowych dekoracyjnych, wymianę opraw oświetleniowych na tzw. 
rastrowe. 
Zgodnie z kosztorysem powykonawczym wykonawcy przysługuje wynagrodzenie w kwocie 
brutto 74.654,01 zł. 
Ponadto zawarta została umowa dodatkowa na następujące roboty: podparcie konstrukcji 
dodatkowymi ramami stalowymi składającymi się z słupów i belek poziomych IPE 160 
opartych na wcześniej przygotowanych poduszkach betonowych, wentylację w 2 miejscach 
tzw. wywietrzaki, odbudowę części komina, impregnacje konstrukcji drewnianej,ponowne 
zamontowanie syreny na wcześniej wymienionych belkach, wymianę okien w ilości 11 szt,  
zamurowanie wnęki okiennej w ilości 5 szt, montaż parapetów wewnętrznych i zewnętrznych, 
przygotowanie powierzchni pod malowanie poprzez wykonanie gładzi gipsowej oraz jej 
zagruntowanie,  malowanie ścian oraz lamperii na sali tanecznej, malowanie klatki 
schodowej oraz kuchni. 
Koszt robót dodatkowych to kwota  brutto 32.634,17zł oraz montaż okien 26.581.74zł 
Łącznie na remont budynku OSP w Bogusławicach  wydano 133.869,92 zł. 

− Zawarta została umowa użyczenia dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Bogusławicach 
nieruchomości  użytkowanej dotychczas bezumownie przez OSP. Umowa zawarta została na 
okres 10 lat tj. do 31 grudnia 2018 roku. 
Podobna umowa użyczenia zostały zawarte z OSP w Kruszynie  w dniu 01 lipca 2008r. oraz 
w dniu 26 maja 2008r.z Stowarzyszeniem Młodzieży Wiejskiej „Nowe Pokolenie” w Lgocie 
Małej użyczając boisko sportowe. 

− Została postawiona wiata przystankowa w Bogusławicach Koszt - 8.709,58zł oraz wykonano 
podbudowę wraz z ułożeniem kostki brukowej w obrębie wiaty przystankowej  Koszt – 
2950zł,   

− Zostały uporządkowane działki gminne ze zniszczonego zadrzewienia w skutek trąby 
powietrznej. Koszt – 7000zł Środki z WFOŚiGW  

− Zakupione zostały tablice z nazwami ulic wraz ze słupkami montażowymi dla wszystkich 
miejscowości, które posiadają nazwy ulic.  Koszt - 15.730,44zł 



− Ogłoszony został przetarg na demontaż płyt azbestowo-cementowych z budynków 
uszkodzonych w skutek trąby powietrznej. 

− Zostały wykonane prace na rowie w Widzowie przy Oczyszczalni Ścieków na długości 
350mb. w następującym zakresie : wykoszenie porostów , usunięcie zakrzaczenia, hakowanie 
dna rowu, odmulenie przepustu.  Koszt – 3000zł  

− Wszczęte zostało postępowanie dotyczące wydania decyzji o środowiskowych 
uwarunkowaniach zgody na realizację przedsięwzięcia polegającego na budowie zespołu 
sześciu elektrowni wiatrowych o łącznej mocy 18MW wraz z niezbędną infrastrukturą 
techniczną, liniami kablowymi i stacją GZP na działkach Nr ewid.: 536/19, 1351, 1357, 1358, 
1416/1 i 1415/4 położonych w miejscowości Kruszyna, 

− W dniu 9 grudnia 2008 r. dokonano odbioru technicznego placu zabaw w Wikłowie. 
Zamontowanych zostało 19 urządzeń zabawowych za łączną kwotę 24.110,86.  Wszystkie 
urządzenia objęte są 3 letnią gwarancją, 

− Wniosek dotyczący „Przebudowy i rozbudowy przychodni lekarskiej przy ulicy Kmicica 10                
w Kruszynie” przeszedł pozytywnie ocenę formalną oraz merytoryczną. Znalazł się na 73 
pozycji na zbiorczej liście rankingowej. Ostateczne wyniki powinny ukazać się do   31 
grudnia br. Według informacji otrzymanej z Urzędu Marszałkowskiego uzyskanie wysokiej 
pozycji na liście rankingowej nie jest równoznaczne z otrzymaniem dofinansowania. Zgodnie 
z warunkami konkursu alokacja przeznaczona na działanie 9.2 została podzielona na małe i 
duże gminy w proporcji 60:40, gdzie 60% - wnioski do 50 000 mieszkańców a 40% powyżej 
50 000 mieszkańców. 
Wniosek „Budowa Sali gimnastycznej z zapleczem socjalnym wraz z przebudową istniejącej 
infrastruktury przy Szkole Podstawowej w Widzowie” przekazany został do oceny 
merytorycznej. Ostateczne wyniki mają być znane do 31 stycznia 2009 r.  

 
GOPS podobnie jak w innych miesiącach, w miesiącu grudniu br wypłacił: 
zasiłki rodzinne oraz dodatki do zasiłku rodzinnego, świadczenia pielęgnacyjne, zasiłki 
pielęgnacyjne,   dla  370 rodzin -  kwotę   79.695 zł.  

1. fundusz alimentacyjny dla 28 rodzin – kwota 15.420 zł. 
2. świadczenia pieniężne z pomocy społecznej tj. zasiłki stałe, okresowe, celowe dla 62 

rodzin na łączna kwotę 18.151 zł. 
3. Dożywianiem  objęto 67 dzieci - koszt dożywiania  1.800 zł. 
4. Opłata za pobyt w DPS – 2 mieszkańców – kwota 2.658,12 zł 

 
Pomoc dla poszkodowanych w wyniku trąby powietrznej.                                                                                         

Pomoc finansowa  dla poszkodowanych w wyniku trąby powietrznej jaka miała 
miejsce w dniu 15 sierpnia 2008r. w miejscowości Bogusławice i Kruszyna, udzielana była 
przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Kruszynie i na zasadach wynikających z 
ustawy o pomocy społecznej. Przeznaczona była dla rodzin i osób, które poniosły straty w 
gospodarstwach domowych, znalazły się w szczególnie trudnej sytuacji życiowej i nie mogły 
zaspokoić niezbędnych potrzeb życiowych, w tym dokonać remontu lub odbudowy w oparciu 
o posiadane środki finansowe.  
Środki wypłacane są w formie zasiłku celowego. 
   I etap pomocy obejmował pomoc doraźną. W miesiącu sierpniu i wrześniu 2008r. ze 
środków budżetu Wojewody Śląskiego jednorazową pomoc doraźną,  wypłacono dla 37 
rodzin i na kwotę 120.500 zł. 
     II etap pomocy, polegający na remoncie i odbudowie budynków mieszkalnych  wypłacany 
był od  miesiąca wrześni do 15.12.2008r.  Pomocą objęto 28 rodzin, na kwotę  533.895,70zł. 
– środki z budżetu Wojewody i stanowią 100% pokrycia strat.. 



    III etap pomocy, polegający na usuwaniu szkód w gospodarstwach domowych, w tym 
budynków gospodarczych rozpoczął się od 27 października i trwał do 14.11.2008r. Pomocą  
objęto 45 rodzin, na kwotę 470.402zł. – środki z Urzędu Marszałkowskiego i innych gmin.   
    W oparciu o Rozporządzenie Rady Ministrów z dnia 26.09.2008r. w sprawie 
szczegółowych warunków realizacji pomocy dla rodzin rolniczych, w których 
gospodarstwach rolnych powstały szkody spowodowane huraganem w 2008r.  pomocą  
celową objęto płatników KRUS i straty w wyniku działania huraganu obięły uszkodzenia 
budynków gospodarskich ( np. chlewni, silosów, szklarni – z wyłączeniem jednak upraw w 
tychże ) oraz maszyn i urządzeń rolniczych. Dnia 14 listopada wypłacono zasiłki celowe  dla 
7 rodzin rolniczych na kwotę ok. 69.734 zł. 
Ogółem na pomoc dla poszkodowanych przeznaczono kwotę: 1.194.531 zł. 
 
GBP oprócz udostępniania księgozbioru i udzielania informacji bibliotecznych prowadzi 
również działalność kulturalną. W minionym czasie była organizatorem i współorganizatorem  
kilku przedsięwzięć kulturalnych. 
      

− Przedstawiciel GBP brała udział w spotkaniu w Regionalnym Ośrodku Kultury 
zainicjowanym przez prof. Krzysztofa Pośpiecha dotyczącym organizacji przeglądów 
artystycznych zespołów działających na terenie gmin. W przedsięwzięciu udział miałoby 
wziąć 5 gmin: Kruszyna, Kłomnice, Mykanów, Mstów, Rędziny. Na nagrody dla zwycięzców 
kwotę 2500 zł przeznaczyła rodzina Reszków. 

− w miesiącu listopadzie GBP koordynowała działania związane z X Świętem Muzyki  (koncert 
w kościele parafialnym w Borownie) oraz występ chóru „Cantemus Domino” ze Mstowa 
podczas niedzielnej mszy w kościele w Kruszynie), 

− w ramach realizacji szlaku Reszków:” Muzyka i konie” wytyczone zostały ścieżki rowerowe 
przebiegające na terenie poszczególnych gmin. Przygotowano również stosowne 
porozumienie. Po nowym roku rusza realizacja tego projektu. 

− z okazji Dnia św. Mikołaja GBP zainicjowała zbiórkę maskotek, gier, puzzli i książek dla 
dzieci. Zebrane zabawki przy współpracy z uczniami Gimnazjum im. Bohaterów Września w 
Kruszynie przekazane zostały na rzecz przedszkoli znajdujących się na terenie naszej gminy 

− przygotowano i oddano do druku kalendarz na 2009 rok promujący najpiękniejsze zakątki 
naszej gminy 

− w miesiącu grudniu przeprowadzono konkurs plastyczny na „Najpiękniejsza kartkę 
świąteczną”. Konkurs cieszył się dużym powodzeniem. Napłynęło do nas wiele prac. Wśród 
najlepszych wyłoniono zwycięzców. Wykonano również wystawę powyższych prac, która 
znajduje się w GBP.  

− w sprawie herbu naszej gminy naniesiono zmiany i sporządzono pismo do Komisji 
Heraldycznej z prośbą o pozytywne zaopiniowanie naszego projektu. Czekamy teraz na 
odpowiedź 

− GBP podjęła współpracę z TPK, wzięła udział w zebraniu i zaznajomiła się z praca i celami 
TPK 

− Zgodnie z wcześniejszymi zapowiedziami na okres zimy zaplanowano konkurs fotograficzny 
„Gmina Kruszyna - zimą”. Ponadto przewidujemy organizację ferii zimowych pt. „Ferie 
zimowe z biblioteką.” Odbył by się tutaj konkurs pięknego czytania, zajęcia plastyczne 
połączone z rozwiązywaniem krzyżówek i guizów. 

−  zaplanowano spotkanie autorskie z p. Krzysztofem Wójcikiem - znanym regionalistą, 
autorem książki „Śladami Reszków” 

− GBP planuje również zorganizowanie konkursu na najzabawniejszą kartkę walentynkową, 
konkurs na najpiękniejszą pisankę oraz stroik    
 



 
Ad.pkt.5. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Klekot   przedstawia informację o realizacji interpelacji i 
wniosków zgłoszonych przez Radnych i Sołtysów na poprzedniej Sesji. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Ad.pkt.6. 
 
Na piśmie interpelacji nie zgłoszono. 
Ustnie do protokołu zgłoszono następujące wnioski: 
 
Radny Radosław Maciejewski  

− ponawia wniosek o ustawienie punktów świetlnych na skrzyżowaniu DK-1 z drogą 
powiatową nr s1002S w miejscowości Wikłów, 

Radny Tomasz Klekot 
− wniosek o zmianę lokalizacji słupa oświetleniowego znajdującego się w rejonie 

skrzyżowania dróg gminnych tj. ul. Kościuszki i ul. Ogrodowej w Kruszynie, 
− usunąć pień drzewa rosnącego obok kapliczki przy ul. Kruszyńskiej w Bogusławicach, 

Radna Sławomira Zatoń 
− zgłasza wniosek o budowę  brakujących punktów świetlnych na terenie Zawidzówka i 

Saternusa, 
Radny Jacek Jędrzejkiewicz 

− ponawia wniosek o oświetlenie wieży kościoła w Widzowie, 
Radna Joanna Zasępa 

− ponawia wniosek o dobudowę punktu świetlnego na ul.Kościuszki w Kruszynie obok 
posesji P.Olesińskich, 

Rady Józef Wąsikiewicz 
− zwraca się z zapytaniem – kiedy dobudowana będzie lampa oświetleniowa obok 

posesji Czarneckich, 
− co z oświetleniem ul.Kolejowej? 

Radny Mariusz Dobrakowski 
− kiedy zostanie ogłoszony przetarg na budowę punktów świetlnych i kiedy gmina 

przystąpi do budowy tych punktów na które nie było wymagane pozwolenie, 
Sołtys wsi Pieńki Szczepockie 

− sygnalizuje kolejny raz potrzebę zamontowania lampy oświetleniowej na 
skrzyżowaniu, 

Sołtys wsi Widzówek  
− zgłasza wniosek o zamontowanie na wsi skrzynki ogólnodostępnej  na gazetki 

gminne, 
Sołtys wsi Widzów 

− zgłasza wniosek o dowiezienie żużla na ul.Łąkową 
 
Ad.pkt.7 
 
Przedstawiciele firmy Termall Rozruh Moc Ekologia sp.z o.o w Bełchatowie przedstawili list 
intencyjny dotyczący przedsięwzięcia  mającego na celu przygotowanie i realizację inwestycji 
budowy parku elektrowni wiatrowych na terenie gminy Kruszyna w obrębach geodezyjnych 
Bogusławice, Baby, Jacków i Lgota Mała. 



Projekt inwestycyjny zakłada budowę 10 turbin wiatrowych o łącznej mocy około 20MW, 
linii elektroenergetycznych łączących poszczególne elektrownie wiatrowe, infrastruktury 
drogowej oraz stacji abonenckiej.  
Planowana inwestycja zlokalizowana zostanie na terenach niezainwestowanych, oddalonych 
od istniejących terenów zabudowanych. Szacowana wartość inwestycji wyniesie 130ml zł.  
W uzupełnieniu Wójt dodaje, że gmina nie poniesie żadnych kosztów związanych z w/w 
inwestycją. Zmiany w studium oraz planie zagospodarowania wykonane zostaną  na koszt 
firmy Termall. Korzyści jakie gmina otrzyma – zatrudnienie lokalnych przedsiębiorców 
podczas budowy parku oraz wpływu do budżetu gminy w postaci podatku od nieruchomości. 
Radny Andrzej Dyksy – proponuje aby turbiny ustawione były na działkach gminnych a to 
spowoduje dodatkowe wpływy do budżetu gminy. 
 
Rada Gminy nie wniosła zastrzeżeń do przedstawionego listu intencyjnego oraz wyraziła  
zgodę na podjęcie działań w zakresie zmian studium, planu zagospodarowania a następnie  
budowy elektrowni wiatrowych na terenie gminy Kruszyna.  
 
 
Ad.pkt.8 
 
Przewodniczący wita przybyłych na dzisiejszą sesję przedstawicieli klubów sportowych 
tj.Prezesa Uczniowskiego Ludowego Klubu Sportowego „Polonia-Unia” w Widzowie Pana 
Stanisława Rorata oraz Prezesa Stowarzyszenia „Młode Pokolenie” z Lgoty Małej P.Joannę 
Klekot, po czym oddaje głos Zastępcy Wójta w celu wprowadzenia do tematu. Zastępca 
Wójta informuje, że na terenie naszej gminy działalność w zakresie sportu prowadzą trzy 
kluby. Corocznie z budżetu gminy przeznaczane są  środki finansowe na  wsparcie ich 
działalności poprzez ogłaszane konkursy na realizacje zadań z zakresu sportu. Wsparcie 
finansowe otrzymują z dwóch źródeł: pierwsze – to z Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  i drugie źródło – to budżet gminy. Oprócz 
środków przeznaczonych na wsparcie działalności klubów w budżecie na nowy rok 
zaplanowane zostały inne wydatki a mianowicie: projekt Sali sportowej w Widzowie, dalsza 
budowa trybun w Widzowie, zabezpieczono środki pod wykup gruntów na poszerzenie 
boiska w Kruszynie. Zastępca podkreślił, że możemy również podjąć działania w kierunku 
realizacji zadania w programie „Orlik 2012” ale musimy w budżecie przewidzieć niezbędne 
środki.  
 
Po tym punkcie obrad przewodniczący zarządził przerwę w godz. 11.50 – 12.00. 
 
Ad.pkt.9 
 
Projekt uchwały w sprawie  „Programu Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi na 
2009r”. szczegółowo analizowały Komisje rady na swoich posiedzeniach. Przewodniczący 
zwraca się z zapytaniem czy będą uwagi bądź propozycje. Głosów do dyskusji nie zgłoszono 
dlatego Przewodniczący przedkłada pod głosowanie projekt  uchwały, która w wyniku 
głosowania przyjęta zostaje jednogłośnie tj. 14 głosami „za” / podczas głosowania obecnych 
14 radnych/ 

/Uchwała nr XVIII/110/08 w załączeniu/ 
 
 
 
 



Ad.pkt.10 
 
Również temat dotyczący podjęcia uchwały w sprawie regulaminu przyznawania dodatków 
do wynagrodzenia zasadniczego oraz wysokość, zasad przyznawania i wypłacania dodatku 
mieszkaniowego nauczycielom zatrudnionym w szkołach i placówkach prowadzonych przez 
Gminę Kruszyna w roku 2009 była analizowany na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady.  
Radny Jacek Jędrzejkiewicz – zwraca się z zapytaniem czy w gazetce gminnej może 
zamieścić artykuł na temat funkcjonowania oświaty w gminie, chodzi o informacje na temat 
deficytu w budżecie oświaty. 
Ponadto proponuje, aby wprowadzić na terenie gminy placówki niepubliczne. 
Wójt – pewne kwestie przy zakładania gazetki były uzgodnione i miały być tu tylko 
informacje a nie polityka. Artykuły przygotowuje kolegium redakcyjne. Istnieją fora 
publiczne typu sesja, zebrania rady rodziców itp. i myślę że te sprawy należy tam wygłaszać. 
Następnie Przewodniczący odczytuje projekt uchwały. Wynik głosowania 13 „za”  i 2 
„wstrzymujące się” 

/Uchwała nr XVIII/111/08 w załączeniu/ 
 
 

Ad.pkt.11 
 
Uchwalenie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Kruszyna należy 
do kompetencji Rady. Projekt analizowany był na posiedzeniu Komisji, gdzie wniesione 
zostały uwagi a mianowicie:  propozycja zamiany koszy z 120 litrów na 80 litrów,  
gromadzenie odpadów nie w workach lecz  w  pojemnikach stałych oraz wniosek o 
wprowadzenie poprawek w § 6, który dotyczy mycia samochodów. 
Ponadto w regulaminie należy przewidzieć selektywną zbiórkę odpadów przez 
przedsiębiorców i w tym momencie zwolnić ich z posiadania koszy 1100 litrów.   
Przewodniczący oddaje głos P. Dariuszowi Kruk w celu omówienia zmian w projekcie 
regulaminu. Wszystkie zgłoszone uwagi zostały uwzględnione w regulaminie. Przewidziano 
również zapis dotyczący odławiania psów, jeżeli uda się ustalić właściciela odłowionego psa, 
wtedy obciążony zostanie kosztami z tym związanymi.  Państwowa Inspekcja Sanitarna 
zaopiniowała pozytywnie przedłożony projekt regulaminu. 
Radny Józef Wąsikiewicz  zgłosił wiele innych uwag między innymi: w § 13 pkt.3 należy 
wprowadzić zmiany i przewidzieć mniejszy pojemnik na każdego uczestnika organizowanej 
imprezy, w § 19 pkt.2 zapisany jest wywóz nieczystości raz w kwartale. W praktyce wygląda 
to zupełnie inaczej, ponieważ żadna firma takich wywozów nie prowadzi.  
Po dyskusji Przewodniczący zarządził głosowanie w wyniku którego uchwała została przyjęta 
1 głosem „za” przy 14 głosach „wstrzymujących się” 
 

Uchwała nr XVIII/112/08 w załączeniu/ 
 

Ad.pkt.12 
 
Wprowadzenie zmian do  Uchwały Nr X/57/07 z dnia 28 grudnia 2007r. w sprawie 
zatwierdzenia „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na 2008 rok również analizowały komisje. Przewodniczący zwraca się z 
zapytaniem czy będą jeszcze jakieś propozycje? Uwag nie zgłoszono dlatego też 
Przewodniczący odczytuje projekt uchwały, która w wyniku głosowania przyjęta zostaje 
jednogłośnie tj. 15 głosami „za” 

Uchwała nr XVIII/113/08 w załączeniu/ 



 
Ad.pkt.13 
 
Skarbnik wyjaśnia, że proponowane zmiany dotyczą: 
Dochody 
Zwiększenia 
33.480 – dotacja z FOGR na modernizację drogi dojazdowej do pól 
5.848 – zwiększenie subwencji oświatowej na odprawy zwalnianych nauczycieli 
Wydatki 
Zwiększenia 
33.480 – modernizacja drogi dojazdowej do pól w Jackowie 
5.848 – odprawa z tytułu przejścia na emeryturę 
1. Wprowadzenie jako zadania wieloletniego modernizacji oczyszczalni ścieków w 
Widzowie. W roku 2008 kwota 5.490 na dokumentację, w 2009 305.000 zł na realizację z 
udziałem środków unijnych 
2. Wprowadzenie w planach na 2008 rok kwoty 5.917 na dokumentację zadania 
„Ukształtowanie przestrzeni publicznej na wyrobisku w centrum wsi Bogusławice”. 
Zmiany w załączniku inwestycyjnym 
Wprowadzenie jako odrębnego zadania modernizacji drogi dojazdowej do pól w m. Jacków z 
udziałem środków FOGR.  
Przeniesienia w wydatkach 
Ponieważ modernizacja drogi została w całości zabezpieczona ze środków własnych, więc 
zwrot otrzymany z FOGR (33.480) możemy przeznaczyć na inne zadania. I tak proponuję: 
01041.6050 – 5.917 dokumentacja dla zadania „Zagospodarowanie centrum wsi 
Bogusławice”, 5.490 – dokumentacja dla modernizacji oczyszczalni ścieków w Widzowie 
60016.4300 – 9.473 zakup usług pozostałych 
70095.4210 - 2.000  zakup węgla do ośrodka zdrowia w Kruszynie  
75023.4210 – 2.000 zakup materiałów w UG 
75023.4410 – 1.500 delegacje pracowników 
75023.4750 – 2.000 – zakup aktualizacji oprogramowania komputerowego 
75412.4210 – 2.000 zakup węży dla OSP Jacków i paliwa dla pozostałych jednostek 
75412.4270 – 3.000 remont motopompy OSP Łęg 
75412.4410 – 100 delegacje służbowe 
 
Zmiany w Wieloletnim Planie Inwestycyjnym 
1. Wprowadzenie jako zadania wieloletniego modernizacji oczyszczalni ścieków w 
Widzowie. W roku 2008 kwota 5.490 na dokumentację, w 2009 305.000 zł na realizację z 
udziałem środków unijnych 
2. Wprowadzenie w planach na 2008 rok kwoty 5.917 na dokumentację zadania 
„Ukształtowanie przestrzeni publicznej na wyrobisku w centrum wsi Bogusławice”. 
 
Zmiany w załączniku inwestycyjnym 
Wprowadzenie jako odrębnego zadania modernizacji drogi dojazdowej do pól w m. Jacków z 
udziałem środków FOGR. 
 
Przewodniczący odczytuje projekt uchwały po czym przystępuje do przeprowadzenia 
głosowania w wyniku którego uchwała przyjęta zostaje jednogłośnie tj. 15 głosami „za” 
 

/Uchwała nr XVIII/114/08 w załączeniu/ 
 



Ad.pkt.14 
 
Projekt Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Narkomanii 
na 2009 rok analizowany był na posiedzeniach Komisji. Przewodniczący zwraca się z 
zapytaniem – czy będą uwagi. Głosów do dyskusji nie zgłoszono, dlatego też Przewodniczący 
przedkłada pod głosowanie projekt uchwały, która w wyniku głosowania przyjęta zostaje 
jednogłośnie tj. 14 głosami „za”  / obecnych podczas głosowania 14 radnych/ 
 

/Uchwała nr XVIII/115/08 w załączeniu/ 
 
Ad.pkt.15 
 
Przewodniczący informuje, ze projekt uchwały dotyczący wydatków budżetu gminy, które 
nie wygasają z upływem roku budżetowego był szczegółowo omawiany na posiedzeniach 
Komisji Rady. Zwraca się z zapytaniem czy będą uwagi bądź propozycje. Głosów do dyskusji 
nie zgłoszono dlatego też Przewodniczący odczytuje projekt uchwały po czym przystępuje do 
przeprowadzenia głosowania w wyniku którego uchwała przyjęta zostaje jednogłośnie tj. 14 
głosami „za”/ podczas głosowania na Sali obecnych 14 radnych/. 
 

/Uchwała nr XVIII/116/08 w załączeniu/ 
 
Ad.pkt.16 
 
Również temat dotyczący zaciągnięcia pożyczki z WFOŚiGW na zadanie p.n.” Rozbudowa 
sieci kanalizacyjnej w Gminie Kruszyna obejmująca miejscowości Widzów i część 
Teklinowa” analizowały wszystkie Komisji Rady Gminy. W związku z tym, iż nie zgłoszono 
uwag Przewodniczący odczytuje projekt uchwały, która w wyniku głosowania przyjęta 
zostaje jednogłośnie tj14 głosami „za”  / na Sali obecnych 14 radnych/  
 

/Uchwała nr XVIII/117/08 w załączeniu/ 
 
Ad.pkt.17 
 
Zgodnie z procedurą uchwalanie budżetu, projekt budżetu Gminy Kruszyna na 2009r 
analizowały Komisje Rady Gminy, które sformułowały własne opinie o projekcie.                         
Uchwalenie budżetu realizowane będzie zgodnie z zapisami uchwały o procedurze 
uchwalania budżetu: 
1. Przewodniczący oddaje głos Skarbnikowi w celu przedłożenia projektu uchwały 

budżetowej oraz wyjaśnienia przyczyn nieprawidłowości zawartych w projekcie budżetu 
jak również wniesione autopoprawki. Pani Skarbnik wyjaśnia, iż komisje na swoich 
posiedzeniach sformułowały następujące wnioski:  
− Zwiększyć dofinansowanie na działalność klubów sportowych, 
− Zwiększyć zaproponowane kwoty na dofinansowanie realizacji zadań na drogach 

powiatowych i gminnych, 
− Przewidzieć środki na projekt kotłowni przy szkole w Widzowie. 

Wnioski te przeanalizowała Komisja Gospodarki i Mienia na swoim posiedzeniu u uznała, ze 
są zasadne i należy przewidzieć je w projekcie. W związku z tym, że rezygnujemy z zadania 
dotyczącego zagospodarowania terenów we wsi Bogusławice, wnioskowane zadania zostały 
ujęte w projekcie budżetu. 



2.  W dalszej części Przewodnicząca Komisji Socjalnej Rada Katarzyna Kopera przedstawia 
wspólną opinię Komisji Rewizyjnej, Socjalnej i Infrastruktury Technicznej, 

3. Kolejnym etapem procedury uchwalenia budżetu jest opinia Komisji Gospodarki i Mienia 
– w związku z czym Przewodniczący oddaje głos Przewodniczącemu Komisji Radnemu 
Andrzejowi Krzypkowskiemu w celu przedłożenia opinii, 

4. Następną opinią jest opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Częstochowie, którą 
odczytuje Przewodniczący Rady Gminy, 

5. W kolejnym punkcie Przewodniczący oddaje głos Wójtowi Gminy w celu przedstawienia 
stanowiska w sprawie opinii Komisji oraz opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

Następnie w imieniu Klubu Jedność Rady Mariusz Dobrakowski odczytał oświadczenie w 
sprawie projektu budżetu. Zdaniem Klubu wieś Baby,Widzówek oraz Teklinów zostały 
pominięte przy opracowaniu projektu budżetu, pomimo tego że były zgłoszone przez 
Radnych wnioski. Radny stwierdził, że Klub będzie solidarny i gwarantuje komplet głosów 
podczas głosowania.  
Innych głosów do dyskusji nie zgłoszono w związku z czym Przewodniczący zarządza 
głosowanie, w wyniku którego uchwała przyjęta zostaje 14 głosami „za” przy jednym głosie 
„wstrzymującym się” 

/Uchwała nr XVIII/119/08 w załączeniu/ 
 

Ad.pkt.18 
 
Przewodniczący informuje, że plan pracy wszyscy Radni otrzymali, analizowany był również 
na posiedzeniach komisji. Ponadto zgodnie z zapisem uchwały Przewodniczący może 
wprowadzić zmiany do planu pracy według potrzeb.  
Uwag nie zgłoszono. W wyniku głosowania uchwała przyjęta zostaje jednogłośnie tj. 15 
głosami „za”  

/Uchwała nr XVIII/120/08 w załączeniu/ 
 
Ad.pkt.19 
 

Przewodniczący informuje, że zgodnie z art.24h ustawy z dnia 8 marca 1990r. o 
samorządzie gminnym /Dz.U.z 2001r. Nr 142 poz.1591/ radny jest zobowiązany do złożenia 
oświadczenia o swoim stanie majątkowym wraz z kopią zeznania podatkowego 
Przewodniczącemu Rady w terminie do dnia 30 kwietnia każdego roku w/g stanu na dzień 31 
grudnia roku poprzedniego. 
Analizy danych zawartych w tych oświadczeniach dokonują osoby, którym złożono 
oświadczenia. Następnie oświadczenia przekazywane są właściwemu Urzędowi Skarbowemu 
celem dokonania analizy danych zawartych w oświadczeniu oraz zeznaniu podatkowym.  
Na moje ręce złożonych zostało w ustawowym terminie  14 oświadczeń, które w dniu 2 lipca 
br. przekazane zostały do Drugiego Urzędu Skarbowego w Częstochowie w celu dokonania 
analizy.  

Złożone oświadczenia majątkowe moim zdaniem błędów nie zawierają. Ponadto do 
chwili obecnej Urząd Skarbowy nie powiadomił nas o dopatrzeniu się jakichkolwiek błędów 
w złożonych oświadczeniach.  
 
Ad.pkt.20 
 
Odpowiedzi udziela Zastępca Wójta Zbigniew Zasępa: 
Radny Radosław Maciejewski 



− Pomimo negatywnej odpowiedzi wniosek ponownie przekażemy do Generalnej 
Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w Katowicach, 

Rady Tomasz Klekot 
− Wniosek przekazany zostanie do Zakładu Energetycznego w Częstochowie, 
− Wnioskowane drzewo uszkodzone zostało w czasie trąby powietrznej, jeżeli będzie 

martwe zostanie oczywiście usunięte, 
Radna Sławomira Zatoń, Radna Joanna Zasępa 

− Dobudowa punktów świetlnych będzie prowadzona kompleksowo po załatwieniu 
wszystkich obowiązujących formalności, 

Radny Jacek Jędrzejkiewicz 
− Oświetlenie wieży kościelnej w Kruszynie wykonane zostało nieodpłatnie podczas 

kompleksowej wymiany opraw na terenie gminy. Aktualnie musimy rozważyć 
możliwość oświetlenie wieży w Widzowie, 

Radny Józef Wąsikiewicz 
− Jeżeli PKP Energetyka nie przedłuży umowy oświetlenie zostanie wyłączone, 

Radny Mariusz Dobrakowski 
− Nie możemy przystąpić do realizacji zadania w zakresie oświetlenia drogowego, 

ponieważ wykonawca nie wywiązał się z umowy i w określonym terminie nie 
wykonał projektów. Aktualnie prace są zlecone innemu wykonawcy i po opracowaniu 
projektów ogłoszony zostanie przetarg na roboty budowlane, 

Pozostałe wnioski dotyczące oświetleni oraz prac drogowych będą sukcesywnie 
wykonywane. 
 
Ad.pkt.21 
 
W tym punkcie obrad głos zabrał Radny Henryk Domagała, ubolewając na sytuacja panującą 
w Radzie Gminy. Doszło do podziału na kluby a tym samym  przysłowiowe ”przeciąganie 
liny”. Który Klub bardziej wpływowy tym więcej osiągnie podczas planowania budżetu czy 
realizacji zadań inwestycyjnych. 
 
Ad.pkt.22 
 
Ponieważ ustalony porządek obrad został w całości zrealizowany Przewodniczący zamyka 
obrady XVII Sesji Rady Gminy Kruszyna. 
 
Protokół sporządziła: 
 


